
‘Groenbeleid op de schop’  Recreatief Oisterwijk zonder toekomst ?  

Het groenbeleid ( natuurbeleid) moet op de schop, kopte het Brabants Dagblad maandag 11 maart 
,er moet samenwerking komen tussen maatschappelijke natuur- organisaties en het bedrijfsleven. 
Dit zegt Staatssecretaris Sharon Dijksma in dit artikel. 
Algemeen Belang kan deze stelling onderschrijven, mede gezien een eerder artikel over de euforie 
van het 100- jarig bestaan van Natuurmonumenten (NM), want recreatief Oisterwijk ervaart de 
wurggreep van de andere kant van dit natuur beleid.  

De landgoederen moeten economische dragers krijgen om in stand gehouden te worden, wordt 
zowel door NM , als de provincie gezegd, maar op andere gebieden wordt het omgekeerde gedaan, 
zoals in Oisterwijk. Het dorp, bekend om zijn bossen en vennen en sterk afhankelijk van het toerisme, 
heeft veel van zijn glans verloren, doordat de recreatie, die daarop gebaseerd was,  al jaren uit de 
natuur verwijderd wordt. 

Ons gemeentebestuur heeft daar geen verweer tegen. 
Een duidelijk voorbeeld daarvan is de raadsinformatiebrief van de gemeente van 23 jan.2013 over de 
onderhandelingen met NM. Daaruit wordt duidelijk waar het volgens NM met Oisterwijk naar toe 
moet: weg met die toeristen uit de bossen en weg van die mooie vennen. Deze gebieden worden 
alleen toegankelijk voor mannen en vrouwen in groene pakken. De wandelpaden zijn net zo lang als 
vroeger, roept NM als excuus, maar alleen niet langs de groene parels. 
Het is onbegrijpelijk dat Oisterwijk zich zo laat piepelen. 
   
Hoe kan zoiets toch gebeuren? 
AB heeft daar wel een idee over, n.l. de gemeente Oisterwijk heeft zelf totaal geen visie waar het 
naar toe moet met de recreatie in Oisterwijk. Zeven jaar lang is er amper iets gebeurd, alle 
goedbedoelde initiatieven in die richting zijn dood gebloed en de promotie werd overgelaten aan een 
niet effectieve  website op recreatiegebied, SPOT werd hieruit verbannen en  in de steek gelaten , 
het heeft er veel van weg , dat deze coalitie met dit beleid de recreatiedruk op de bossen en vennen 
probeert terug te dringen. 
 Intussen volgde het gemeentebestuur wel slaafs de groene ‘fanaten’, die voorstander waren van het 
ecologisch onderhoud van Oisterwijk, waardoor het aanzien totaal verloederde tot AB hieraan een 
halt toeriep, samen met de bevolking, wat betreft het openbare gebied ,met haar actie “Mooi 
Oisterwijk” . 

Het had zelfs nog erger gekund, want het had  geen haar gescheeld of deze zelfde natuur “fanaten”  
hadden van de Voorste Stroom een EHS (Ecologische Hoofdstructuur) gemaakt met alle gevolgen van 
dien. 
 
Conclusie:  
Het roer moet om; zoals de landgoederen economische dragers nodig hebben, is dat ook het geval 
met Oisterwijk als recreatiegemeente.   
De toeristen uit de bossen verjagen en bij de vennen, is het paard achter de wagen spannen, zoals 
het geval is met de Reebok. De toekomst van andere recreatiebedrijven blijkt onzeker, omdat NM 
het gebied tussen Scheibaan en Reebok wil verwerven voor de EHS. Dit is de doodsteek voor die 
bedrijven met steeds het zwaard van Damocles van NM boven het hoofd.  



Het moet anders; de Reebok  en de andere bedrijven moeten juist met de natuur mee kunnen blijven 
liften, zoals vroeger het geval was. Want laat duidelijk zijn:  de Scheibaan is een van de slagaderen 
van recreatief Oisterwijk en die wil men nu afknijpen. 
  

AB is geen voorstander van het vol’bouwen’ van dat gebied , maar van het met geven en nemen 
optimaal gebruik maken van de omgeving.  
Ook AB is van mening dat de Campina beschermd moet worden, daar moet je niet aan tornen, maar 
wat nu gebeurt met de productiebossen van weleer, duidt op tunnelvisie.   
 

Hoe nu verder?  
Het wordt tijd dat er een realistische visie komt hoe Oisterwijk er recreatief moet uit komen te zien 
om aantrekkelijk te zijn voor voldoende toeristen en economisch haalbaar is. 
Als die visie duidelijk is, zal deze ingepast moeten worden in de Oisterwijkse situatie. Zo is het ook 
gegaan met het creëren van economische dragers voor de landgoederen, waar voorheen ook niks 
mocht. Het kan niet zo zijn dat economische dragers alleen een speelbal mogen zijn van NM en 
consorten.  De plannen rondom de recreatiedriehoek zijn onder druk van NM  er doorheen geperst 
en verstoren duidelijk de merknaam van Oisterwijk: recreëren in bossen en nabij vennen.  
Het komt ook niet erg deskundig over om juist in dat gebied een nieuwe, grotere Reebok te willen 
realiseren, want daar is al een overschot aan kampeerplaatsen. Om te staan op de zoveelste camping 
op een wei, zit niemand te wachten, want daar voldoen de boerencampings in ruime mate aan. 
 

Om bovengenoemde redenen is AB blij met deze discussie, want er is nog hoop als het roer om gaat. 
Laat een ding duidelijk zijn AB is niet tegen de natuurverenigingen, maar wel tegen het doorschieten 
van hun ambities , die totaal niet stroken met hoe burgers de natuur beleven en in dat kielzog de 
recreant. 
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